
Psaní ě
Po souhláskách d, t, n se píše ě tehdy, jestliže se vyslovuje ď, ť, ň: 

neděle, ve vodě, tělo, ve vatě, někdo, ve vaně.
Po souhláskách b, p, v se píše ě tehdy, jestliže se vyslovuje bje, pje, vje:

běhat, v době, pěna, na mapě, nevěsta, ve trávě.
Po souhlásce m se píše ě tehdy, jestliže se vyslovuje mňe: 

město, v zimě.

Psaní ú – ů
Písmeno ú se píše na začátku slova: 

úterý, účes, účastnit se, úplný, únava.
Písmeno ů se píše uprostřed a na konci slova: 

drůbež, můžeš, k domům, domů, dolů, kůra stromů.

Psaní p – b, t – d, ť – ď, ch – h, f – v, s – z, š – ž
na konci slova
Na konci slova se vždy vyslovuje p, t, ď, ch, f, s, š, ale někdy se píše
p, t, ď, ch, f, s, š, někdy b, d, ď, h, v, z, ž: čáp (� čápa) x dub (� du-
bu); most (� mosty) x hrad (� hrady); pod (� pode); trať (� tratě)
x loď (� lodě); hrách (� hrachu) x sníh (� sněhu); houf (� houfy)
x krev (� krve); les (� lesy), přes (� přes) x mráz (� mrazy); koš
(� koše) x nůž (� nože).

U převážné většiny slov si můžeme odvodit, které
písmeno na konci napsat. Psaní některých slov si
však musíme pamatovat, protože si jejich způsob 
psaní odvodit nelze.
Slova zakončená na d, ď: dokud, hned, uprostřed, teď 
Slova zakončená na ť: ať, byť, neboť, vždyť 
Slova zakončená na ž: až, jehož, již, jenž, když, než, 

poněvadž, totiž, tudíž, už
Slova zakončená na š: příliš 
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